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Magnetogram ni lektoriran! 
 
 

MAGNETOGRAM 
 

IZJAVE PREDSEDNIKA VLADE REPUBLIKE SLOVENIJE JANEZA JANŠE  
PO SRE�ANJU S PREDSEDNIKOM VLADE REPUBLIKE HRVAŠKE IVOM SANADERJEM 

Bled, 26. avgust 2007 
 
 
 
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: Lep pozdrav vsem skupaj. Vesel sem, da lahko danes na Bledu 
gostim delegacijo vlade sosednje Hrvaške in mojega prijatelja gospoda Sanaderja. Ker je �asa malo, takoj k 
stvari. Po teh pogovorih – ne samo današnjih – ampak vseh dosedanjih v letošnjem letu lahko re�emo, da na 
tej ravni obstaja, zaenkrat še neformalno, na�elno soglasje, da nerešena vprašanja v zvezi z mejo med 
državama predamo Mednarodnemu sodiš�u v Haagu. Ostala nerešena vprašanja, ki obstajajo, bomo še 
naprej skušali reševati na bilateralni ravni. 
 
V naslednjih dneh in tednih so predvidena sre�anja ministrov, na katerih bodo skušali potisniti rešitve naprej, 
ko gre za vprašanja Ljubljanske banke oziroma bivše podružnice Ljubljanske banke v Zagrebu in ko gre za 
problematiko Jedrske elektrarne Krško.  
 
Kar se ti�e vprašanja meje, je na�elno soglasje, da je lahko predmet presoje tako meja na morju kot meja na 
kopnem - natan�neje tisti deli meje, o katerih se ne strinjamo. V dosedanjem delu mešane diplomatske 
komisije in posebne mešane komisije za meje je bilo tukaj narejeno veliko delo. Seznam teh spornih to�k je bil 
doslej ve� ali manj narejen, vendar bomo delo te mešane komisije obnovili, tako da bo v prihodnosti narejen 
natan�en spisek teh spornih to�k na meji, ki bo potem predan v reševanje sodiš�u. Pri razsojanju o meji med 
državama obstaja na�elno soglasje, da izhajamo iz stanja 25.6.1991 - tako kot smo se o tem dogovorili v 
Brionski deklaraciji. Mešana skupina pravnih strokovnjakov naj bi na tej podlagi oblikovala predlog sporazuma 
o predložitvi mejnega spora haaškemu sodiš�u oziroma konkretneje, predmet – samo vprašanje, okvir. Ta 
okvir bosta pred predložitvijo sodiš�u obravnavala parlamenta obeh držav. Mešana skupina pravnih 
strokovnjakov, ki naj bi ju oblikovali v prihodnosti, naj bi prišla do rezultata nekje do konca tega leta. 
 
Naj re�em, da sem vesel, da tokrat, ko rešujemo ta vprašanja izhajamo oboji iz stališ�a, da mora okrog 
modalitet reševanja obstajati visoko soglasje politi�nih subjektov v obeh državah. V preteklosti nekajkrat ni bilo 
tako, zato so bili tudi parafirani nekateri sporazumi, ki kasneje niso bili ratificirani. Tako v Sloveniji kot – kot me 
je obvestil kolega gospod Sanader – na Hrvaškem je v preteklosti že v pripravah na te sestanke prišlo do 
sodelovanja vseh parlamentarnih strank in oboji želimo, da ima dogovor, do katerega na bi prišlo, široko 
politi�no podporo v obeh državah. To je garancija, da bo na koncu ta pot reševanja, ki jo zdaj ubiramo, tudi 
uspešna. Brez tega soglasja se potem lahko z razli�nimi politi�nimi dogodki situacija menja in delo, ki je bilo 
vloženo ali pa opravljeno, potem pade v vodo.  
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Druga stvar, ki jo želim ob koncu tega uvoda posebej poudariti, je, da ko tokrat rešujemo te probleme, ne 
rešujemo teh problemov v paketu. Reševanje enega problema ni vezano z vezavo na kakršnokoli koncesijo s 
katerekoli strani pri drugem odprtem vprašanju. Že to, da smo se odlo�ili, da pri reševanju meje pokli�emo na 
pomo� tretjo stran, ostala vprašanja pa še naprej rešujemo bilateralno kaže, da ne gre za paketno reševanje. 
 
Ko gre za to najpomembnejše vprašanje meje, je po teh pogovorih mogo�e re�i, da je prišlo do znatnega 
zbližanja stališ�, da pa še nismo na koncu poti. Jaz nameravam jutri z rezultati teh pogovorov in s 
podrobnostmi, ki jih tukaj nisem govoril, seznaniti predsednike parlamentarnih strank. Enak namen ima kolega 
Ivo in šele potem bosta obe vladi potegnili ustrezne formalne poteze. Še enkrat poudarjam, da je izjemnega 
pomena - zato da kon�no pridemo na pot, ki bo pripeljala do kon�nega cilja - enotnost politi�nih subjektov v 
obeh državah, ki zagotavlja, da bodo rešitve trajne. 
 
DEJAN LADIKA (TV SLOVENIJA): Mene zanima ali sta govorila tudi o na�elu pravi�nosti pri razsojanju pred 
haaškim sodiš�em in ali bo Slovenija pri tem na�elu vztrajala?  
 
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: Torej, modalitete razsojanja – tiste, ki jih morata državi predložiti 
haaškemu sodiš�u - bo predlagala oziroma skušala skupaj dolo�iti ta skupna komisija pravnih strokovnjakov. 
Ne gre samo za to vprašanje, ki ste ga vi omenili, gre tudi za druga pravna vprašanja. Ravno zaradi tega bo 
ustanovljena ta komisija pravnikov. 
 


